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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire számíthatnak a magyar gazdák a kormánytól?" 

Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Ház!

A mezőgazdaság és az arra épülő feldolgozóipar a magyar jövő alapja. Azért mondom ezt, mert 
hiába vannak autógyáraink, vagy hatalmas, környezetszennyező elektronikai cégek, hiába 
hivatkozik a kormány a munkahelyteremtésekre, ha a pénz fizetőértéke egyre lejjebb süllyed, ha a 
fizetések az inflációt nem tudják követni, ha a boltok polcain az áruk értéke egyre feljebb megy.
A hatósági árak bevezetése sem tarthat örökké. Kizárólag a nemzetgazdaság fejlesztése és a 
termelés megnövelése érdekében elkövetett intézkedések lehetnek tartósak, hiszen csak akkor 
tudunk függetlenedni a piactól, és a kiszolgáltatotti sortól, ha mindent amit lehet magunknak 
állítunk elő.
Ehhez pedig az kell, hogy a multik és tech óriások helyett a magyar mikró- kis- és 
középvállalkozásokat támogassuk, akik forrás hiányában nem képesek jól megművelni a földjeiket, 
vagy egyáltalán földet, gépeket, vagy tenyészállatokat, vagy a szükséges technológiát beszerezni. A 
termés hozama, a megfelelő technológia hiánya, innováció helyett a 20. századi eszközök nem a 
kicsikre íródott agrárprogram, mind rányomják bélyegüket az ágazatra, az ágazatban dolgozók 
életminőségére, és összességében az egész társadalom életminőségére is. Ezért arra kell 
törekednünk, hogy támogassuk a gazdálkodókat, támogassuk azokat, akik még mindig makacsul 
ragaszkodnak a magyar földhöz és az abból való embert próbáló megélhetéshez. Ne azokat a 
multikat támogassuk a válsághelyzet alatt, akik amúgy is megengedhetik maguknak a további 
növekedést, hanem azokat, akiket önálló nemzetgazdaságunk motorjaivá válhatnak.
Azt is érdemes lenne átgondolni, hogy a válság ideje alatt, nagyobb hangsúlyt fektessünk most 
aktívvá váló mezőgazdasági termelőkre, azok közül is a mikro és középvállalkozásokra, a nagy 
birtokrendszer helyett a családi gazdaságok száma és befolyása erősödjön a magyar agráriumban.



 
Tehát a kérdésem, várhatnak-e a gazdák támogató intézkedéseket a kormánytól, lesz-e olyan 
rendelkezés, mely a nemzetgazdaság és elsősorban a mezőgazdaság és az arra épülő feldolgozóipar 
fejlesztésében fog gyors és hathatós segítséget hozni?
Köszönöm megtisztelő válaszát.

2  


